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Inleiding 

Wat is het waarde van groen en hoe wordt dit door bewoners gewaardeerd? Wat moet de ambitie op dit 

gebied zijn? En op welke gebieden in Heerhugowaard moet de gemeente vooral inzetten? Vragen waarover 

bewoners, groenorganisaties, ondernemers en raadsleden tijdens de interactieve bijeenkomst op 

woensdagavond 20 november in gesprek gingen. Doel was om informatie te verzamelen die vertaald wordt 

in de Groenvisie en het nieuwe groenbeleid.  

 

Waarde en waardering van groen 

Groen heeft waarde voor ons. Als samenleving raken we steeds meer doordrongen van de waarde die groen 

voor ons  als mensen kan hebben. Groen is niet alleen waardevol voor gezondheid, maar ook voor 

biodiversiteit, sociale cohesie, en zelfs voor de economie. Ook de bewoners van de gemeente 

Heerhugowaard zijn gevraagd wat groen voor hen betekent en hoe zij groen waarderen. Uit een gehouden 

flitspeiling, waarop 700 reacties kwamen, kwam naar voren dat Heerhugowaarders vooral de waarde zien 

van groen als een manier om de stad mooier te maken. Uit de ruim 150 straatgesprekken werd duidelijk dat 

inwoners ‘meer groen’ willen, en met name meer grote bomen, wilde bermen, bloemen, bankjes, 

picknicktafels en prullenbakken.  

 

Ambities op het gebied van groen 

Waar liggen de ambities op het gebied van groen? En 

welke consequenties heeft het stellen van ambitie in 

het centrumgebied voor bijvoorbeeld het 

buitengebied? Deelnemers gingen over deze vragen 

aan de hand van een werkvorm in gesprek (zie bijlage 

1). Naar aanleiding van de gesprekken over klimaat, 

biodiversiteit, gezondheid, recreatie en identiteit werd 

duidelijk dat deelnemers vinden dat er hogere ambities 

gesteld moeten worden. Zo is er volgens aanwezigen 

veel winst te behalen in centrumgebieden, door 

plekken zoals bijvoorbeeld pleinen te vergroenen. Het 

toepassen van bijvoorbeeld grotere bomen, meer 
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plantenbanken, meer zitgelegenheden draagt bij aan gezondheid en heeft onder andere effect op het 

klimaat en identiteit van de gemeente Heerhugowaard. In de parken in de gemeente Heerhugowaard mag 

volgens deelnemers meer kleur en fleur worden aangebracht. Ook het openbaar toegankelijk maken van 

volkstuinen voor inwoners werd als ambitie genoemd. Naast het vergroenen van de openbare ruimte 

worden er ook kansen gezien om daken te vergroenen. Ook het plaatsen van bushokjes met groene daken 

werd als kans benoemd (zie bijlage 2).  

 

Naar een nieuwe Groenvisie  

De informatie die tijdens de bijeenkomst is opgehaald wordt door de gemeente vertaald in een Groenvisie 

en een nieuw op te stellen Groenbeleidsplan, die in het tweede kwartaal van 2020 gepresenteerd worden. 

We bedanken aanwezigen voor hun actieve deelname en betrokkenheid tijdens de bijeenkomst! 
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Bijlage 1: Tafelgesprekken 

 

Ambities naar deelgebieden en thema’s 

 

 

Biodiversiteit 

1. Hoe gaat het nu? 

• De scores voor de huidige situatie zijn voor een aantal gebieden laag (o.a. buitengebied, routes, 

daken & tuinen, en woonwijk). Centrum en parken worden gemiddeld beoordeeld (2 en 3).  

• Veel woonwijken zijn op dit moment te kaal. Op veel plekken is er opnieuw aangeplant, maar zijn de 

planten niet aangeslagen.  

 

2. Wat moet de ambitie zijn? 

• Wat betreft daken en tuinen moet volgens de deelnemers de ambitie zijn om inclusief te bouwen, 

zoveel mogelijk groene daken te realiseren en zonnepanelen toe te passen.  

• Bij het ontwerp dient rekening gehouden te worden met dieren en planten.  

• Er dient duidelijk gecommuniceerd te worden over wat biodiversiteit inhoud.  

• Bij het aanplanten van bomen dient goed nagedacht te worden over het soort boom wat wordt 

gebruikt.  

• Volgens de deelnemers aan het tafelgesprek moet de ambitie voor de parken zijn om zowel een 

ander maaibeleid als aanplantbeleid van bomen toe te passen.  

 

Klimaat 

1. Hoe gaat het nu? 

• De huidige situatie wat betreft klimaat verschilt enorm per gebied. Waar het buitengebied goed 

scoort (5 blokjes), scoren de routes, daken en tuinen, woonwijk (2 blokjes ) en het centrum (1 blokje) 

veel minder. 

• Het centrumgebied is niet heel groen en scoort hiermee redelijk laag (1 geel blokje). 

• Parken die goed beoordeeld worden zijn het Rosariumpark en het Luipaardpark.  

• Volgens de deelnemers aan dit tafelgesprek zijn de (hoofd)routes beeldbepalend voor de gemeente 

Heerhugowaard. Vooral de Middenweg en Oosttangent zijn kaal volgens de deelnemers. 

• Met betrekking tot de tuinen werd geconstateerd dat er heel veel versteende tuinen zijn in de 

gemeente.  

• Het buitengebied scoort hoog (4 blokjes) als het gaat om de bijdrage aan het klimaat.  

 

 Biodiversiteit Klimaat Gezondheid Recreatie Identiteit

Centrum 5 5 4 5 4

Woonwijk 4 4 5 5 5

Parken 5 4 5 5 5

Routes 3 3 5 4 4

Daken & tuinen 4 5 5 0 2

Buitengebied 2 4 3 4 5
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2. Wat moet de ambitie zijn? 

• In centrumgebieden is volgens de aanwezigen veel winst te behalen. Er zou geïnvesteerd kunnen 

worden in grote bomen die groot en oud kunnen worden. Verder zouden er minder stenen moeten 

komen, en meer plantenbakken. Een andere oplossing zou het toepassen van verticaal groen op 

gebouwen zijn. 

• Deelnemers zijn van mening dat bewoners in de woonwijken meer zeggenschap moeten hebben 

over de bomen in hun wijk. Daarnaast vinden ze het verlagen van de plantsoenen een goed idee, om 

zo overtallig water op te kunnen nemen.  

• Volgens de deelnemers aan het tafelgesprek mogen op de open plekken in de parken meer bomen 

geplant worden.  

• Met betrekking tot de routes zijn de deelnemers van mening dat er in de bermen van de routes 

meer kleur en fleur aangebracht moet worden.  

• Wat betreft de tuinen werd het idee van subsidie voor de ‘onttegeling’ van tuinen geopperd. Ook 

bedrijventerreinen moeten vergroend worden. Ook sedumdaken kunnen een oplossingen vormen. 

 

Gezondheid 

1. Hoe gaat het nu? 

• De huidige situatie is over het algemeen gemiddeld. Wel zijn er verschillen tussen de gebieden. 

Woonwijken (3), centrum, parken en routes (2) en buitengebied en daken (1).  

• De toegankelijkheid van parken staat onder druk. Er zijn te weinig ingangen in de verschillende 

parken.  

• Rondom de daken en tuinen liggen de meeste kansen om iets te doen op het gebied van 

gezondheid.  

• Het buitengebied bestaat voornamelijk uit agrarisch gebied.  

 

2. Wat moet de ambitie zijn? 

• De ambitie voor het centrum is om pleinen en plekken te vergroenen. 

• Wat betreft woonwijken is de ambitie om vooral in te zetten op de wijken die laag scoorden in de 

flitspeiling (De Noord en de Rivierenwijk). 

• De diversiteit in de parken moet omhoog. Er moet meer kleur en fleur komen.  

• De ambitie voor routes is om inzichtelijk te maken of de routes veilig zijn en in welke mate ze 

gebruikt worden. Routes moeten ook aantrekkelijker worden door het bevorderen van 

kunstobjecten en informatievoorzieningen op of aan de routes.  

• Het idee werd geopperd om de volkstuinen openbaar te maken.  

 

Recreatie 

1. Hoe gaat het nu? 

• De huidige situatie is voor de verschillende gebieden iets lager dan gemiddeld. Voor de daken en 

tuinen is het zelfs nul.  
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• Onder de aanwezig was enthousiasme over het parkje bij de Middenwaard (centrum) als het gaat 

om recreatiemogelijkheden. Geschikt voor meerdere doelgroepen, voldoende reuring, voldoende 

bankjes en grote bomen.  

• Er zijn nu geen fietsparkeerplekken bij het Waerderhout (parken), waardoor je min of meer 

gedwongen wordt om met de auto te gaan.  

• De recreatiemogelijkheden in het buitengebied (waaronder Park van Luna) zijn over het algemeen 

prima.  

• Over de recreatiemogelijkheden met betrekking tot de routes waren de deelnemers over het 

algemeen wel tevreden.  

 

2. Wat moet de ambitie zijn? 

• Voor het centrum is in relatie tot recreatie een hoge ambitie. Zo werd het idee geopperd om het 

Centrumwaardplein gezelliger te maken voor ontmoetingen door bankjes en bomen te plaatsen. 

• De ambitie voor parken is hoog. Eén van de ideeën om deze ambitie te realiseren was het openbaar 

toegankelijk maken van volkstuinen en het uitnodigen van mensen om te gaan wandelen en in 

gesprek te gaan over gedeelde interesse. 

• De ambitie voor het buitengebied is redelijk hoog. Er kan wat meer bekendheid gegeven worden 

aan de recreatieve mogelijkheden die er zijn in het buitengebied.  

• Voor de ambitie met betrekking tot de routes is de ambitie redelijk hoog. Volgens de deelnemers 

aan dit tafelgesprek kunnen er wel wat meer bankjes bijkomen.  

• De ambitie voor woonwijken is hoog. Er moet meer diversiteit komen in de woonwijken, door het 

groen meer in te richten voor verschillende doelgroepen.  

 

Identiteit 

1. Hoe gaat het nu? 

• De huidige situatie is voor de verschillende gebieden is heel verschillend. Zo gaat het wat betreft 

identiteit goed in de parken (4), routes (4) en het buitengebied (3).  Redelijk in het centrum (2) en de 

woonwijken (2). En slecht wat betreft daken en tuinen (0). 

• Het centrum heef weinig identiteit. Er is weinig groen en is vooral naar binnen gericht.  

• In de oude gedeelte van de woonwijken is er ruimte voor groen, in nieuwe gedeelte is er veel minder 

ruimte voor groen of is het groen nog niet volgroeid.  

• Deelnemers aan het tafelgesprek zijn van mening dat de parken te leeg zijn, er te weinig diversiteit 

is en niet spannend genoeg zijn.  

• Een voorbeeld van een route die goed scoort is die aan de Middenweg. Ook rotondes zijn mooi, 

vooral met vaste planten.  

• Wat betreft daken en tuinen geven deelnemers aan dat er wel een subsidie is geweest om daken te 

vergroenen, maar dat daarvan geen gebruik is gemaakt. Verder waren deelnemers aan het 

tafelgesprek van mening dat de gemeente wel het goede voorbeeld mag geven wat betreft tuinen, 

maar zich verder niet moet bemoeien met tuinen.  

• Het buitengebied wordt nu op veel plaatsen volgebouwd.  
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2. Wat moet de ambitie zijn? 

• Het Coolpein in het centrum is een goed voorbeeld van waar groen toegevoegd wordt. De ambitie is 

dat het groen bruisend moet zijn  in combinatie met recreatie en activiteiten.  

• De ambitie is dat er in woonwijken meer ruimte gecreëerd wordt voor groen.  

• Wat betreft parken is de ambitie om deze spannender en meer divers te maken.  

• Deelnemers aan de tafelgesprekken zijn van mening dat er kansen liggen om de bermen langs de 

routes bloemrijker in te richten.  

• In het buitengebied moet de ambitie volgens de aanwezigen zijn dat er meer bloemrijke bermen 

worden toegepast en het groen wordt behouden.  
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Bijlage 2: Gesprekken over het groen in Heerhugowaard 

Kansenkaart 

Benoemde kansen/opmerkingen:  

• Fietsparkeren bij Waarderhout 

• Toegankelijke betaalbare volkstuinen 

• Wilde bloemen op de rotonde 

• Zitgelegenheid bijvoorbeeld bij picknicktafels 

• niet prettig fietsen vanwege halfverharding 

• Wandelroute 

• Vlinderstruiken 

• Bushokjes met groene daken 

• Meer groene daken 

• Groen afscheiding bijvoorbeeld bij bioscoop 

• Meer losloopgebieden voor de hond en plekken om het water in te gaan 

• Voedselbos (meer eetbaar fruit) 

• Bloembakken aan lichtpalen bijvoorbeeld in het centrum 

• Meer kleur 

 

Stellingen  

5 stickers 

• Bijdragen aan biodiversiteit is belangrijker dan een netjes aangeharkte openbare ruimte. 

4 stickers 

• Liever een grote boom dan vijf kleine boompjes vanwege een groter effect op fijnstof en hitte.  

• Meer variëteit in boomkeuze en kleur/soort is noodzakelijk.  

3 stickers 

•  Er moet meer eetbaar groen komen in Heerhugowaard.  

• Het groen in Heerhugowaard is saai en eenvormig.  

2 stickers 

• Het opvangen van regenwater moet niet alleen in het openbaar groen, maar ook in tuinen. 

•  Het opvangen van piekbuien, waarbij het groen onder water komt te staan, mag ten koste gaan van 

het andere gebruik van groen . 

• Het groen in Heerhugowaard kan een veel groter bijdrage leveren aan recreatie dan het nu doet.  

1 stickers 

• Blad- en groenafval moet blijven liggen, maar niet in woonstraten.  

• De parken zijn ouderwets en niet meer van deze tijd.  

• Het groen in Heerhugowaard zorgt ervoor dat Heerhugowaard zich onderscheidt.  

0 stickers 
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• Het algemene belang van een boom in de straat is belangrijker dan de nadelen van een boom voor 

een individuele bewoner.  

• Groen moet verwijderd worden als het gezondheidsproblemen oplevert zoals hooikoorts.  

• Het groen in Heerhugowaard nodigt uit tot bewegen.  

 

 

 


